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P R O T O K Ó Ł  Nr XLV/22 

 
z XLV sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka 
 

z dnia 29 listopada 2022 r. 
 

 

 

 

Tematyka sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od ostatniej sesji. 

8. Informacja o stanie przygotowań gminy do sezonu zimowego 2022/23. 

9. Wnioski. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach finansowych. 

12. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

13. Zamknięcie obrad XLV sesji zwyczajnej Rady Gminy. 
 

 

 

 

 

 

 



Rada Gminy Wręczyca Wielka na XLV sesji zwyczajnej w dniu 29 listopada              

2022 r. podjęła następujące uchwały: 
 

1) Uchwała Nr XLV/361/22 w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy 

Wręczyca Wielka   z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

2023 rok”. 
 

2) Uchwała Nr XLV/362/22 w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Wręczyca Wielka na lata 2018 – 2021 z perspektywą do roku 2025 za 

lata 2020 – 2021. 
 

3) Uchwała Nr XLV/363/22 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Gminą Wręczyca Wielka  a Gminą Kłobuck w sprawie przekazania przez Gminę Wręczyca 

Wielka zadania w zakresie zapewnienia w roku 2023 bezpłatnego transportu i opieki uczniom z 

miejscowości Pierzchno do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Libidzy Gminie 

Kłobuck. 
 

4) Uchwała Nr XLV/364/22 w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnionej 

przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców     
  

5) Uchwała Nr XLV/365/22 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu pod drogę 

położonego   w miejscowości Kalej. 
 

6) Uchwała Nr XLV/366/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

 

7)    Uchwała Nr XLV/367/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca 

Wielka na lata 2022-2029. 
 

 
Imienny wykaz głosowań radnych umieszczony jest na stronie podmiotowej Gminy Wręczyca 

Wielka: http://www.bip.wreczyca-wielka.akcessnet.net/ w zakładce: 

Organy/Rada Gminy/Sesje/Imienne wykazy głosowań radnych.  

Wykaz głosowania imiennego z sesji Rady Gminy w dniu 29 listopada 2022 roku stanowi 

jednocześnie załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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RG.0002.10.2022                       

 

P R O T O K Ó Ł   Nr XLV/22 
 

z XLV sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, 

odbytej w dniu 29 listopada 2022 r. w  godz. 12.03 – 13.39 

  w sali narad Urzędu Gminy we Wręczycy Wielkiej 

_ _  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 

 

W sesji udział wzięli: 

-  12  Radnych                  -   wg listy obecności  

-  Wójt Gminy                  -   Pan Tomasz Osiński 

-  Zastępca Wójta Gminy -   Pan Bogusław Głąb 

-  Sekretarz Gminy           -   Pani Magdalena Kasprzak 

-  Skarbnik Gminy            -   Pani Barbara Jezior 

-  Adwokat, obsługa prawna Urzędu Gminy – Pan Sławomir Litwińczyk 
 

Dyrektorzy jednostek organizacyjnych Gminy: 

-  Pani Agnieszka Brodziak  -   Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury  

-  Pan Mateusz Wąsiński       -   Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych  

 
 
 

- asp. szt. Jacek Tomziński  -  z komisariatu policji we Wręczycy Wielkiej   

 

Sołtys Sołectwa I Wręczyca Wielka: 

- Pani Maria Polak  
 

Porządek obrad sesji (przyjęty przez Radę Gminy): 
 

1. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy z dnia 27 września 2022 r. oraz 20 października 2022 r.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 

5. Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie od 27 września 2022 r. 

7. Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od 27 września 2022 r. 

8. Informacja o stanie przygotowań gminy do sezonu zimowego 2022/23. 

9. Wnioski. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach różnych: 

1) w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy Wręczyca Wielka                                 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok”, 

2) w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wręczyca 

Wielka na lata 2018 – 2021 z perspektywą do roku 2025, za lata 2020 – 2021, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Wręczyca Wielka                       

a Gminą Kłobuck w sprawie przekazania przez Gminę Wręczyca Wielka zadania w zakresie 

zapewnienia w roku 2023 bezpłatnego transportu i opieki uczniom z miejscowości Pierzchno 

do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Libidzy Gminie Kłobuck,  

4) w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnionej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie gruntu pod drogę położonego                                  

w miejscowości Kalej, 

6) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
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11. Podjęcie uchwał w sprawach finansowych: 

      1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok,  

      2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 

12. Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

13. Zamknięcie obrad XLV sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

 

 

Ad. 1. 
 

           Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant dokonał otwarcia XLV sesji zwyczajnej 

Rady Gminy Wręczyca Wielka, zwołanej na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                             

o samorządzie gminnym.   

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż sesja jest prawomocna,                    

w związku z czym Rada Gminy może podejmować prawomocne decyzje i uchwały. 

 Radna Pani Urszula Zomerfeld – nieobecna usprawiedliwiona, Radny Artur Klorek – nieobecny 

usprawiedliwiony, Radny Pan Paweł Wydmuch – nieobecny nieusprawiedliwiony.  
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powitał wszystkich Zgromadzonych, 

zaproszonych Gości wymienionych jak na wstępie oraz Mieszkańców Gminy.  

 

Ad.2. 
 

         Przedstawienie porządku obrad 
 

         Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni                               

w odpowiednim terminie otrzymali porządek obrad sesji. Następnie zapytał, czy do dzisiejszego  

porządku obrad będą jakieś propozycje zmian ze strony Radnych lub ze strony Pana Wójta.  

 

      Zmian do porządku obrad nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie porządek obrad XLV sesji zwyczajnej w brzmieniu przedstawionym Radnym                             

w materiałach na sesję.  
  

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 1 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                               

0 „wstrzymujących się”) przyjęła porządek obrad XLV sesji zwyczajnej Rady Gminy                                      

w brzmieniu jak na wstępie. 
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Ad.3.  
 

          Przyjęcie protokołu z sesji  Rady Gminy z dnia 27 września 2022 r. oraz 20 października 

2022 r. 
 

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant oznajmił, iż protokoły zostały Państwu 

Radnym przekazane drogą elektroniczną, jak również w formie papierowej były udostępnione do 

wglądu w Biurze Rady.  

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy do protokołu z ostatniej sesji będą ze strony Państwa 

Radnych jakieś uwagi. 

Uwag do projektu protokołu nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Projekty protokołów zostały poddane pod głosowanie celem ich przyjęcia.  
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 11 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

 
 

Głosowanie imienne nr 2 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                                                     

0 „wstrzymujących się”) przyjęła protokół  z XLII sesji zwyczajnej z dnia 27 września 2022 

roku oraz z XLIII sesji nadzwyczajnej z dnia 20 października 2022 r.  
 
 

 

 

Ad.4. 
 

          Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach kierowanych do Rady Gminy. 
       

          Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant przedstawił informację j/n na temat pism,                      

które wpłynęły do Rady Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym,                     

tj.  od 27 września 2022 r. do 29 listopada: 

 

 W dniu 07 października 2022 r. do Rady Gminy wpłynęło pismo ze Starostwa Kłobuck.                 

W związku z wprowadzeniem przez Rząd rozwiązaniami prawnymi najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych oraz niektórych 

innych ustaw (Dz. U. 2022 r., poz. 1352).  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

 - Starosta zwrócił się z prośbą o podjęcie stanowiska w tej sprawie przez Radę Gminy.  Starosta 

wyjaśnił w piśmie, że obecne regulacje powodują braki na wynagrodzeniach dla personelu 

medycznego co realnie zagraża funkcjonowaniu i istnieniu służby zdrowia na Terenia Powiatu 

Kłobuckiego. Przedmiotowe pismo skierowałem na posiedzenia połączonych komisji – Komisji 

Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej. Komisje te odbyły wspólne posiedzenie, gdzie zajęły 

stanowisko, takie iż: popierają stanowisko Rady Powiatu Kłobuckiego dotyczące ustawy o zmianie 

ustawy o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia w podmiotach leczniczych oraz niektórych 

innych ustaw.   

 

 



 - 4 - 

 

Proszę Państwa, ponieważ było to stanowisko tylko i wyłącznie komisji połączonych, nie całej rady, 

później takie stanowisko po odczytaniu sprawozdania  z tego posiedzenia – takie stanowisko 

przegłosujemy całą radą.  

 

 W dniu 10 października 2022 r. od Pana Wójta – do wiadomości Rady Gminy wpłynęły                    

2 odpowiedzi na wnioski mieszkańców w sprawie utwardzenia i naprawy drogi gminnej, ul. Tęczowa 

w miejscowości Wręczyca Wielka. Pan Wójt udzielił zainteresowanym odpowiedzi: iż z uwagi na 

ograniczone środki finansowe, tut. urząd nie ma możliwości utwardzenia przedmiotowej drogi. 

Wnioski te będą analizowane przez Pana Wójta przy konstruowaniu projektu budżetu na rok 2023. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał:  

- Sprawa dotyczy wniosków, o których Rada została poinformowana na ostatniej sesji i które zostały 

przekazane zgodnie ze stanowiskiem Rady Gminy do rozpatrzenia przez organ wykonawczy, czyli 

Pana Wójta.   

 

 W dniu 12 października 2022 r. do Biura Rady wpłynęło pismo ponawiające petycję                         

w sprawie  utworzenia Młodzieżowej Rady. Autor petycji wyjaśnił,  że ponowienie petycji ww. 

sprawie wynika z uwagi na niewłaściwą podstawę prawną, przyjętą do rozpatrzenia petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- Przedmiotowa petycja była rozpatrywana na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków  i Petycji                     

w dniu 7 listopada br. Przewodniczący Komisji za chwilę w swoim sprawozdaniu odczyta 

wypracowane stanowisko przez tę komisję.  

 

 W dniu 18 października 2022 r. wpłynęła Informacja od Wojewody Śląskiego, dotycząca 

oświadczeń majątkowych złożonych Wojewodzie Śląskiemu przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Wręczyca Wielka oraz Wójta Gminy Wręczyca Wielka za rok 2021.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- Wojewoda Śląski w wyniku dokonanej analizy oświadczeń majątkowych stwierdził co  następuje: 

 Odnośnie oświadczenia majątkowego Wójta Gminy: 

 Przedmiotowe oświadczenie złożone zostało w terminie ustawowym. 

 W wyniku analizy oświadczeń stwierdzono braki natury formalnej, które zostały                     

w   trybie roboczym uzupełnione przez zainteresowanego. 

 Odnośnie oświadczenia majątkowego Przewodniczącego Rady Gminy: 

 Przedmiotowe oświadczenie zostało złożone w terminie ustawowym. 

 W wyniku analizy oświadczeń stwierdzono braki natury formalnej, które zostały                    

w trybie roboczym uzupełnione przez zainteresowanego. 

 

 W dniu 20 października 2022 r. do Rady Gminy wpłynęła informacja Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Lublińcu, który występując w charakterze ograniu uprawnionego do analizy 

złożonych oświadczeń majątkowych złożył informację, iż: 

 Oświadczenie, które wpłynęło do tutejszego Urzędu zostało przeanalizowane. 

 W wyniku analizy oświadczenia majątkowego stwierdzono, że nie zawiera ono 

nieprawidłowości w zestawieniu ze złożonym zeznaniem rocznym oraz z treścią uprzednio 

złożonych oświadczeń majątkowych. 
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 Z uwagi na to, że tutejszy Urząd nie jest organem do którego oświadczenia są składane 

przez zobowiązanych, nie jest w stanie wypowiedzieć się co do terminu jego złożenia. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- Ta informacja ta dotyczy jednego z Dyrektorów placówek oświatowych z terenu Gminy Wręczyca 

Wielka, a który zamieszkuje rejon Lublińca, gdzie podlega naczelnikowi urzędu skarbowemu. 

 
 

 W dniu 28 października 2022 r. do Rady Gminy wpłynęła Informacja Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Kłobucku, który jako podmiot uprawniony na mocy ustawy samorządowej – dokonał 

analizy przekazanych oświadczeń majątkowych Radnych Gminy Wręczyca Wielka wg stanu na 

dzień 31.12.2021 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- W odniesieniu do oświadczeń majątkowych kilku Radnych, a mianowicie: Janusza Ogłazy, 

Wiesława Żerdzińskiego, Artura Brodziaka oraz Artura Klorka – Urząd Skarbowy stwierdził pewne 

rozbieżności/nieprawidłowości, o których Radni zostali niezwłocznie poinformowani. Ci Radni 

złożyli już stosowane korekty w dwóch egzemplarzach, natomiast Pan Artur Brodzik złożył 

brakującą kopię zeznania podatkowego za 2021 r. Jeden egzemplarz korekty został przekazany do 

Urzędu Skarbowego w Kłobucku. Korekty te zostały również umieszczone na stronie BIP Urzędu 

Gminy.  U pozostałych Radnych Urząd Skarbowy nie stwierdził nieprawidłowości czy rozbieżności – 

o czym Państwo Radni również zostali poinformowani drogą elektroniczną.  

 
 W dniu 3 listopada do wiadomości Rady Gminy wpłynęło pismo z wydziału Nadzoru 

Prawnego Śląskiego Urzędu Województwa – Redakcja Dziennika Urzędowego – zwróciła się                      

z prośbą o bieżące i sprawne przekazywanie uchwał podatkowych na 2023 rok do publikacji                          

w Dzienniku Urzędowym Województwa śląskiego, z uwagi na konieczność publikacji 

przedmiotowych uchwał najpóźniej do 17 grudnia 2022 roku.  
 

 W dniu 07 listopada 2022 r. do wiadomości Rady Gminy wpłynął wniosek o odpłatne 

przejęcie przez Gminę Wręczyca Wielka gruntu oznaczonego Nr ewid. Działki 318/2 o pow. 0,2023 

ha (droga wewnętrzna ul. Azaliowa) położonego w miejscowości Kalej, gm. Wręczyca Wielka.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- Wniosek ten został przekazany na połączone komisje. Stanowisko będzie przedstawione przez te 

komisję w następnych punktach porządku obrad.  

 

 W dniu 07 listopada 2022 r. do Biura Rady wpłynęła informacja od Wojewody Śląskiego, że 

w wyniku analizy mojego  oświadczenia majątkowego za 2021 r. dokonanej przez Naczelnika 

Urzędu Skarbowego w Kłobucku, stwierdzono uchybienia, które wymagają wyjaśnienia                               

i odpowiedniego skorygowania.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- W wyjaśnieniach chodziło o wielkości gruntów i nie przekazania PIT – u 28, który wczoraj przeze 

mnie został wysłany do Wojewody Śląskiego. Tutaj jest takie kuriozum, ponieważ nie cały miesiąc 

wcześniej, oświadczenia jak i moje, tak i Pana Wójta były uzupełnione i było wszystko w porządku, 

później się coś pozmieniało w międzyczasie. 
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 W dniu 25 listopada 2022 r. do Biura Rady wpłynęło pismo z Kuratorium Oświaty                            

w Katowicach. Kuratorium przekazało pismo z 7 listopada 2022 r. pracowników Szkoły 

Podstawowej we Wręczycy Wielkiej celem podjęcia działań w ramach posiadanych kompetencji                    

w art. 57 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo Oświatowe. Kuratorium Oświaty w Katowicach 

jednocześnie informuję, że podejmą czynności w zakresie spraw pozostałych w kompetencjach 

organu sprawującego nadzór pedagogiczny.   

Przewodniczący Rady Gminy poinformował: 

- To pismo jest do wglądu dla Radnych w Biurze Rady Gminy. Pismo to przekazuję do rozpatrzenia 

przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, która podejmie decyzję odnośnie tej sprawy.  

 

Na tym Pan Przewodniczący zakończył swoją informację na temat pism, które wpłynęły do 

Przewodniczącego Rady Gminy oraz Rady Gminy w okresie międzysesyjnym i które dostępne są do 

wglądu w Biurze Rady.  

 

/W czasie przedstawienia informacji przez Przewodniczącego Rady Marka Prubanta odnośnie pism 

kierowanych do Rady Gminy  - około 12:20 na obrady sesji dołączył Radny Pan Paweł Kocik/ 

 

Ad. 5 

           Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.    
          

           Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy zostały złożone sprawozdania z pracy Komisji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

1)  Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Jakub Winecki złożył sprawozdanie                      

z pracy Komisji w okresie międzysesyjnym ( posiedzenie odbyło się  w dniu 07 listopada 2022 r.). 
 

Pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poddał pod głosowanie sprawozdanie, 

przedstawione przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  i Petycji.        
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

 

Głosowanie imienne nr 3 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 3 do protokołu) 
 

2)  Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Paweł Kocik złożył sprawozdanie z pracy 

Komisji Budżetowej i Komisji Polityki Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym                         

(na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 15 listopada 2022 r.). 
 

Do sprawozdania pytań nie zgłoszono, w/wym. zostało poddane pod głosowanie. 
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 4 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetowej i Komisji Polityki 

Społecznej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

(sprawozdanie – załącznik nr 4 do protokołu) 

 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powiedział, że komisje połączone 

wypracowały stanowisko. Następnie przewodniczący odczytał proponowane stanowisko. które 

następnie poddał pod głosowanie:  

 

 

Rady Gminy Wręczyca Wielka  

  przyjmuje następujące stanowisko: 

 

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r. 

poz. 559 z późn. zm.) w zw. z § 22 ust. 2 pkt 2 uchwały Nr XXXVI/360/18 Rady Gminy Wręczyca 

Wielka z dnia 27 września 2018 r. w sprawie Statutu Gminy Wręczyca Wielka 

Rada Gminy Wręczyca Wielka  

Postanawia: 

poprzeć stanowisko Rady Powiatu Kłobuckiego dotyczące ustawy   o zmianie ustawy o sposobie 

ustalania najniższego wynagrodzenia zasadniczego niektórych pracowników zatrudnionych                    

w podmiotach leczniczych oraz niektórych innych ustaw 

Uzasadnienie 

Mając na uwadze dalsze funkcjonowanie Zespołu Opieki Zdrowotnej, z oczywistych                              

i uzasadnionych względów, Rada Gminy Wręczyca Wielka popiera działania Starostwa Powiatowego 

Kłobuck w dążeniach o zmianę sposobu finansowania skutków wzrostu wynagrodzeń pracowników 

podmiotów leczniczych i przyłącza się do stanowiska wyrażonego w uchwale  nr 244/XXIX/2022 

Rady Powiatu Kłobuckiego z dnia 30 sierpnia 2022 r.  

 Rozwiązania przyjęte ustawą o zmianie ustawy o sposobie ustalania najniższego 

wynagrodzenia zasadniczego niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych oraz 

niektórych innych ustaw, są bardzo niekorzystne dla podmiotów leczniczych i w konsekwencji mogą 

doprowadzić do zaprzestania funkcjonowania ich działalności.  

 

Pytań do stanowiska  nie zgłoszono. 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
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Głosowanie imienne nr 5 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                      

0 „wstrzymujących się”) przyjęła stanowisko w sprawie poparcia stanowiska Rady Powiatu 

Kłobuckiego 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant poinformował, że po podpisaniu 

kierunkowego pisma wraz ze stanowiskiem, przekaże je do Rady Powiatu.  
   

Ad.6. 
 

          Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 
 

          Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z działalności w okresie                         

od ostatniej sesji zwyczajnej, tj.  27 września 2022 r. do 29 listopada 2022 r. 

 

Głos zabrał: 
 

Radny Pan Jakub Winecki: 

- Nie było chętnych na budowę szkoły w Kalei? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- To nie była budowa, to znaczy dotyczy rozbudowy, budowy zespołu szkolno – przedszkolnego                   

w Kalei w ramach zmiany przepisów ustawy o zamówieniach publicznych. Przy dużych inwestycjach 

dopuszcza się możliwość przystąpienia do tzw. negocjacji wstępnych, które polegają na tym, że 

potencjalne osoby zainteresowane przetargiem  mogą uczestniczyć w procesie ustalania, czy 

omawiania warunków jakie są do konsultacji, tak, aby uniknąć niepotrzebnych kosztów, czy 

zaproponować, aby wprowadzić nowe rozwiązania. Na tym etapie nikt się nie zgłosił, aczkolwiek 

dokumentacje przygotowujemy i startujemy z przetargiem tak, żeby ocenić zainteresowanych 

wykonaniem, a przede wszystkim określić kwotę końcową, bo w tym zadaniu na pewno będziemy 

potrzebowali wesprzeć się środkami zewnętrznymi. 
 

Radny Janusz Ogłaza: 

- Chciałbym Panie Wójcie zapytać, jeżeli chodzi o działalność bieżącą, ponieważ widzę, że firma już 

się szykuje do budowy gazociągu m.in. w stronę Wręczycy Małej, są tam rozłożone rury. Mam do 

Pana Wójta takie pytanie – on pójdzie oczywiście ulicą Obróbki i Nadrzeczną, tak?  
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak. 
 

Radny Janusz Ogłaza: 

- W wyniku tych prac, ta droga zostanie zdemolowana po prostu. Ja rozumiem, że inwestor tę drogę 

potem naprawi, tak? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Tak, w ramach odtworzenia nawierzchni będzie musiał uzupełnić całość. Jeżeli rozwali dużą część, 

położy nową nakładkę. Jeżeli to będzie wycinane częściowo, no to na tej części, w której  wykona 

swoją inwestycję, będzie musiał odtworzyć nawierzchnię.  

 

Radny Janusz Ogłaza: 

- Ja wiem, że na pewno Pan Wójt to zrobi, ale jeszcze ze swojej strony i mieszkańców – bardzo 

proszę o przyglądanie się temu na bieżąco, w jaki sposób to zostanie naprawione, dobrze? 
 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

- Dobrze. 
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Radny Janusz Ogłaza: 

- Dziękuję.  

 

 
 

Więcej pytań do Pana Wójta w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego 

została przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 6 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”,  0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
 

 (informacja – załącznik nr 5 do protokołu) 

 

Ad. 7. 
            

           Informacja z realizacji uchwał i wniosków w okresie od ostatniej sesji 
 

 

           Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński przedstawił informację z realizacji uchwał i wniosków                    

za okres od  27 września 2022 r. do 29 listopada 2022 r.  
 

Pytań do Pana Wójta w związku z przedstawioną informacją nie zgłoszono, wobec czego została 

przez Przewodniczącego Rady Gminy poddana pod głosowanie.  

 
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się - 0 
 

Głosowanie imienne nr 7  – załącznik nr 2 do protokołu 

 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,           

0 „wstrzymujących się”) przyjęła Informację Wójta Gminy z realizacji uchwał i wniosków                      

w okresie międzysesyjnym. 
 

(informacja – załącznik nr 6 do protokołu) 
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Ad.8.  

             Informacja o stanie przygotowań gminy do sezonu zimowego 2022/23. 

 
 

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant stwierdził, że Państwo Radni otrzymali 

informację będącą przedmiotem niniejszego punktu, następnie zwrócił się do Radnych, czy będą 

pytania do przedstawionej informacji. 

 

Pytań do informacji nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy poddał ją pod 

głosowanie. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 8  – załącznik nr 2 do protokołu 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                         

0 „wstrzymujący się”) przyjęła Informację o stanie przygotowań gminy do sezonu zimowego 

2022/23. 

(informacja – załącznik nr 7 do protokołu) 

 
 

Ad. 9.     
          

           Wnioski. 
 

        

           W ramach niniejszego punktu, jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy                   

Pan Marek Prubant: 

- 25 października Pan Wójt Zarządzeniem zwiększył tabele maksymalnego poziomu wynagrodzenia 

zasadniczego pracowników samorządowych. Czy w zawiązku z tym Pan Wójt przewiduje, jakieś 

podwyżki dla pracowników urzędu, ponieważ inflacja jest taka, jaka jest, a od paru lat pracownicy 

nie mieli podwyższanych pensji.  

- Chodzi o wspomnianą drogę – ulicę Ogrodową w Kalei, droga ta otrzymała dofinansowanie w  

kwocie prawie 3 000 000,00 złotych i tutaj pytanie ze strony mieszkańców odnośnie realizacji tej 

inwestycji. Kiedy ta inwestycja będzie realizowana i czy w ogóle ta inwestycja będzie?  

- Mam pytanie odnośnie inwestycji, dotyczącej budowy przedszkola z rozbudową szkoły i halą 

gimnastyczną w Kalei. Ta Inwestycja  jest dofinansowana niebagatelną kwotą – 12 500 000,00 

złotych. Tutaj mam pytanie do Pana Wójta, ponieważ było ostatnio na platformie  wstępna 

konsultacja budowy tej szkoły. Nikt od 10 listopada się nie zgłosił. Myślę, że tutaj trzeba jak 

najszybciej doprowadzić do przetargu, który w jakiś sposób wyłoni wykonawcę, ewentualnie nada 

jakiś obraz tej inwestycji, czy ona w ogóle może być zrealizowana. Chciałem taką dygresję ze swojej 

strony dodać, a mianowicie,  jeżeli chodzi  o te środki,  to są kolosalne środki, bo jest to praktycznie 

10%  budżetu tego roku. Takiej inwestycji, z takim dużym dofinansowaniem – nie było. Dlatego nie 

możemy pozwolić sobie jako radni, ani Pan Wójt, żeby ta inwestycja nie została zrealizowana. 

Wydaje mi się, że  mieszkańcy, ani nam, ani Wójtowi, by tego nie wybaczyli.  
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- W ostatnim czasie prosiłem, aby po rozstrzygnięciu postępowań na platformie zakupowej 

umieszczać firmy wraz z kwotami – te oczywiście, co zostały wybrane do realizacji. Do dnia 

dzisiejszego, ta prośba moja nie jest zrealizowana – prośba do Wójta, aby wydał takie polecenie 

pracownikom, którzy zamieszczają te ogłoszenia, aby umieszczali te firmy, które wygrały i z jakimi 

kwotami. Nie ma takiego obowiązku, jeżeli chodzi o obowiązek prawny, niemniej jednak są sygnały 

mieszkańców, którzy nie chcą żyć w niewiedzy, chcą wiedzieć, jak to wygląda.  

- Ostatnia informacja do mieszkańców naszej gminy, którzy nas oglądają poprzez przekaz 

internetowy. Chciałbym Państwa poinformować, iż w każdy piątek od godziny 7:30 do 8:30 

przyjmuję w swoim biurze mieszkańców naszej gminy. Jeżeli macie Państwo jakieś problemy,                    

w których ewentualnie mógłbym pomóc i Rada Gminy, to zapraszam. Co tydzień jestem obecny                 

i jeżeli to będzie w mojej gestii i w mojej mocy, to postaram się Państwu pomóc.  

Radna Pani Anita Toborek: 

- Ja mam wniosek, którzy zgłosili młodzi mieszkańcy Wręczycy z prośbą – czy udałoby się 

negocjować z firmą GTV o ewentualne uruchomienie przewozu nocnego, sobotniego. Młodzi 

mieszkańcy zwrócili się z taką prośbą - czy w ramach świadczonych usług nie mógłby kursować taki 

autobus, który pozwoliłby na powrót do domu z Częstochowy w godzinach późno nocnych. Bardzo 

prosiłabym o zapytanie naszych kontrahentów, przewoźników.  Dziękuję. 

Radna Barbara Bogus: 

- Mam pismo do Pana Wąsińskiego Dyrektora Placówek Oświatowych od rodziców najmłodszego 

grupy przedszkolnej – przedszkola we Węglowicach. Dotyczy tego, że ta najmłodsza grupa liczy 

bardzo dużo dzieci poniżej 3 roku życia, które wymagałyby dodatkowej opieki. Chyba jest tam, pani 

przedszkolanka i chyba jest tylko jedna osoba do pomocy - według rodziców ona nie daje rady. 

Dobrze by było przesunąć, albo zatrudnić w ramach asystenta, w ramach stażu – może by się udało, 

bo wiem, że finanse są, jakie są i pewnie nie ma pieniążków na to, ale może w jakiś inny sposób 

można byłoby temu zaradzić. Pismo za chwilę panu przekażę. Dziękuję. 

Radny Pan Janusz Ogłaza:  

- Panie Wójcie mam wniosek odnośnie ulicy Długiej we Wręczycy Małej. Patrząc od ulica 

Mickiewicza, jak się zjeżdża na dół – jest most, rzeka – zaczyna się ulica Długa i po prawej stronie 

pas drogowy jest zarośnięty przez krzaki. Teraz przy opadach deszczu okazało się, że te krzaki, 

gałęzie się położyły i zablokowany był całkowicie jeden pas ruchu. Sołtys swoim sumptem, to 

poobcinał na ile mógł. Także, żeby taka sytuacja drugi raz się nie powtórzyła.  Niemniej jednak, moja 

prośba, że w trakcie wycinek, żeby wyciąć to do samej ziemi, ani to walor przyrodniczy, ani żaden 

inny, natomiast wprowadza to zagrożenie dla  ruch. Latem na tyle były wyrośnięte te gałęzie, że  

mieszkańcy obdzierali sobie plandeki przy samochodach albo był kłopot z wyminięciem pojazdów. 

Teraz zimą pod naporem śniegu, jak to się położy, to potrafi na 3, 4 metry na pas ruch drogowego 

wystawać.  

- Również proszę, ale może już może na wiosnę, żeby nie zapomnieć, jak będzie malowanie pasów 

na ulicach we Wręczycy, żeby na pierwszych dwóch zakrętach ostrych– na ulicy Długiej, jest jeden 

w prawo o 90
o 
, drugi w lewo o 90

o 
, żeby tam wymalować linię ciągłą. Linia ciągła zawsze tam była i 

bardzo to ułatwia poruszanie się pojazdów, po prostu widać tę linię,  wiadomo kiedy jej nie 

przekroczyć, natomiast z upływem czasu ona po prostu się starła, w tej chwili jej nie ma. Dlatego 

taka moja prośba, żeby w trakcie malowania pasów, żeby pamiętać o tym               i również tam tą 

linię ciągłą namalować. Dziękuję.  

Radny Pan Wiesław Żerdziński: 

- Piła Druga – jak się jedzie z Brzezinek na Kuleje – tam świecą dwie lampy, na dwóch słupach, 

jedna stara i druga nowa. Te słupy są oddalone od siebie 3 metry, wydaje mi się, że można jedną 

lampę zdemontować – tą starą, albo ją zgasić po prostu. 

 - Piła Druga ulica Jesienna – można by połatać dziury, bo nie długo będzie, to groziło uszkodzeniem 

pojazdów i będziemy chyba większe kary płacić za to. Dziękuję.  
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Sołtys Maria Polak : 

 - W imieniu mieszkańców ulicy Strażackiej we Wręczycy Wielkiej oraz swoim, chciałam bardzo 

serdecznie podziękować Panu Wójtowi, Panu Przewodniczącemu Rady, wszystkim radnym za to, że 

podjęli tak super decyzję i nasza ulica została do końca wyremontowana. Bardzo dziękujemy.   

Radny Pan Michał Hendzlik: 

- Chciałem zapytać Panie Wójcie czy jest jeszcze szansa w tym roku załatać drogę między 

Puszczewem, a Bieżeniem. Tam są coraz większe dziury, których naprawdę nie ma jak omijać. 

 

Innych wniosków nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt                              

za wyczerpany. 

 

(O godz. 12.58 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minut przerwy. 

Sesja została wznowiona o godz. 13.16) 

 

 
          

Ad.10. 

                Podjęcie uchwał w sprawach różnych. 

 

             Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Ocimek,                    

który stwierdził, że projekty uchwał szczegółowo omawiane były na posiedzeniu Komisji.                          

Niemniej  każdorazowo przed głosowaniem, zwracał się do Rady Gminy o ewentualne pytania                      

do poszczególnych projektów uchwał. 
 

1)  Do projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego programu współpracy Gminy 

Wręczyca Wielka   z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i  o wolontariacie na 2023 rok”.  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Głosy nieoddane - 1 
 

Głosowanie imienne nr 9 – załącznik nr 2 do protokołu 
 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”, 1 „nieoddany”) podjęła Uchwałę Nr XLV/361/22 w sprawie przyjęcia 

„Rocznego programu współpracy Gminy Wręczyca Wielka   z organizacjami pozarządowymi                      

i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok”. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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2)   Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Wręczyca Wielka na lata 2018 –  2021 z perspektywą do roku 

2025, za lata 2020 –  2021: 

 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Głosy nieoddane – 1  
 

Głosowanie imienne nr 10 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”,                                  

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”, 1 nieoddany ) podjęła Uchwałę Nr XLV/362/22 w sprawie 

przyjęcia raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Wręczyca Wielka na 

lata 2018 – 2021 z perspektywą do roku 2025, za lata 2020 – 2021 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 
 

3) Do projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Wręczyca Wielka  a Gminą Kłobuck w sprawie przekazania przez 

Gminę Wręczyca Wielka zadania w zakresie zapewnienia w roku 2023 b ezpłatnego 

transportu i opieki uczniom z miejscowości Pierzchno do Szkoły Podstawowej im. 

Henryka Sienkiewicza w Libidzy Gminie Kłobuck :  

 
 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 

Głosy nieoddane - 1 
 

Głosowanie imienne nr 11 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (11 „za”, 0 „przeciw”,                    

0 „wstrzymujących się”, 1 nieoddany) podjęła Uchwałę Nr XLV/363/22 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Wręczyca Wielka  a Gminą Kłobuck w 

sprawie przekazania przez Gminę Wręczyca Wielka zadania w zakresie zapewnienia w roku 

2023 bezpłatnego transportu i opieki uczniom z miejscowości Pierzchno do Szkoły Podstawowej 

im. Henryka Sienkiewicza w Libidzy Gminie Kłobuck 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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4) Do projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu p ojazdu, 

uwzględnionej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci,  

młodzieży, uczniów oraz rodziców :  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 12 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                       

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLV/364/22 w sprawie ustalenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu, uwzględnionej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 

młodzieży, uczniów oraz rodziców.    
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
 
 

5)  Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie grunt u pod 

drogę położonego w miejscowości Kalej :  
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

 

 

Głosowanie imienne nr 13 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”,                            

0 „wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLV/365/22 w sprawie wyrażenia zgody na 

odpłatne nabycie gruntu pod drogę położonego  w miejscowości Kalej. 

 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

6)  Do projektu w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości :  
 

Głos zabrał: 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant powiedział, że chciałby ponowić swój wniosek                  

z komisji – aby nie podnosić podatków w przyszłym roku.  
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Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 2 

Przeciw – 8 

Wstrzymujących się – 2 
 

Głosowanie imienne nr 14 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka większością głosów (2„za”, 8 „przeciw”,                            

2 „wstrzymujących się”) nie podjęła Uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości. 

 
 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

 

Ad.11. 
 

             Podjęcie uchwał w sprawach finansowych 
 

Głosowanie przeprowadził Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński, który 

uprzednio zwracał się do Rady Gminy o ewentualne pytania do projektów uchwał. 

 
 

      1)    Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  
 

 

       (Pod głosowanie – pkt. 1 i 2, zostały poddane projekty uchwał, uwzględniające dodatkowe 

zmiany, wprowadzone po wysłaniu materiałów do Radnych, a wynikające z  wprowadzenia środków 

po stronie dochodów(wpływy z różnych dochodów – sprzedaż węgla) i wydatków (na zakup, 

transport i inne wydatki związane z dostarczaniem węgla, który planuje się zakupić i sprzedać w roku 

2022) 
 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 

Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński poddał pod 

głosowanie projekt uchwały będący przedmiotem niniejszego punktu. 
 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 15  – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLV/366/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2022 rok. 

(uchwała – załącznik do protokołu) 
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       2)   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej 

Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022 -2029.  

 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 

          Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Żerdziński poddał pod 

głosowanie projekt uchwały będący przedmiotem niniejszego punktu. 

 

 

Przebieg głosowania: 

Liczba uprawnionych do głosowania – 15 radnych 

Liczba obecnych – 12 radnych 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymujących się – 0 
 

Głosowanie imienne nr 16 – załącznik nr 2 do protokołu 
 

W wyniku głosowania Rada Gminy Wręczyca Wielka jednogłośnie (12 „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących się”) podjęła Uchwałę Nr XLV/367/22 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wręczyca Wielka na lata 2022-2029. 

 

(uchwała – załącznik do protokołu) 

 

 

Ad.12. 
 

            Udzielenie odpowiedzi na wnioski. 
 

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Prubant udzielił głosu Wójtowi Gminy, prosząc                             

o udzielenie odpowiedzi na wnioski zgłoszone na dzisiejszej sesji.  

 

 Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wnioski i pytania Przewodniczącego Rady 

Gminy Pana Marka Prubanta: 

- Rzeczywiście 25 października została opublikowana aktualizacja stawek minimalnego                                  

i maksymalnego wynagrodzenia pracowników samorządowych odnośnie ustawy o zaszeregowaniu 

wynagrodzeń pracowników  budżetowych. 

Rozumiem, że zaniepokojenie wynika na podstawie artykułu napisanego przez kompletnie 

niekompetentną osobę, która się tym zajmuje – dotyczyła jakoby podwyższenia wszystkim 

pracownikom wynagrodzenia o 1200,00, co jest całkowitą bzdurą. Dokonaliśmy aktualizacji, w 

związku z tym, iż wiemy już, że w przyszłym roku nastąpią dwie podwyżki  wynagrodzenia 

minimalnego i w związku z tym musieliśmy dostosować tabelę do wskaźników, które będą 

obowiązywały przy wynagrodzeniach minimalnych. Jeżeli chodzi o podwyżki – na to pytanie będę 

mógł odpowiedzieć po sesji grudniowej, jeżeli ten przedstawiony projekt budżetu na przyszły rok 

zostanie zatwierdzony – jest tam przewidziane około 5% kwoty na wynagrodzenia. Jeżeli przejdzie, 

będę chciał wyregulować wynagrodzenia pracowników, ponieważ przy tym podniesieniu 

wynagrodzeń minimalnych, niestety niektórzy pracownicy, którzy mają odpowiedzialne swoje 

stanowisko doszliby do poziomu takiego samego jak pracownicy, którzy tyle odpowiedzialności nie 

ponoszą przy wykonywaniu swojej pracy.  
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Przewodniczący Rady Gminy  Pan Marek Prubant: 

- Specjalnie wywołałem ten temat, ponieważ huczało, jeżeli chodzi o mieszkańców, po tym właśnie 

artykule. Takie brednie są pisane i dlatego chciałem, żeby Pan dzisiaj na sesji wszystkim 

mieszkańcom przedstawił, że takich podwyżek nie było.  

 

Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński: 

-  Myślę, że do  tego typu pisana artykułów, to już się wszyscy przyzwyczaili, że nie ma to nic 

wspólnego z rzeczywistością, ale dobrze, że Pan Przewodniczący zadał to pytanie.  
 

-  Co do drogi – rzeczywiście jesteśmy opublikowani na liście przyznanych środków, ale do tej pory 

nie mamy umowy, więc po umowie będziemy mogli wprowadzić te środki do budżetu i będę mógł 

odpowiedzieć, jak wyjdzie kwota zapytania ofertowego czy przetargu na realizację tego zadania, czy 

mieścimy się w kwocie dofinansowania, ewentualnie naszego wkładu czy trzeba go będzie 

zwiększyć.  Myślę, że do końca roku tę umowę dostaniemy, więc czekamy na przesłanie nam wzoru 

umowy do podpisania na realizację tego zadania. Na razie oprócz opublikowania listy przez 

wojewodę – to znaczy ta lista została przesłana do Ministerstwa Finansów do zatwierdzenia i nie 

mamy jeszcze umowy potwierdzającą realizację.     
 

-  Co do budowy i rozbudowy zespołu szkolno – przedszkolnego w Kalei. Rzeczywiście uzyskaliśmy 

około 12 000 000,00 złotych – to jest bardzo duża kwota . Tutaj nie ukrywałem na poprzednich 

komisjach, sesjach – przystąpiliśmy do tego, co wspomniałem już odpowiadając na pytanie Radnego 

Wineckiego, czyli takiej próby analizy - czy te środki będą wystarczające czy nie, jak przeprowadzić 

tę inwestycję, tak aby ona doszła do skutku, a była w miarę realna do wykonania, bo mamy  na 

uwadze to, jak bardzo poszły do góry materiały. Mamy na uwadze to, że od stycznia będzie 

wprowadzony z powrotem VAT na paliwo, które jest jednym z czynników cenotwórczych, tak samo 

jak minimalne wynagrodzenie. Na tym etapie przygotowujemy dokumentację, która zostanie 

obligowana niedługo w ramach środków, które już mamy zabezpieczone w budżecie. 

Przeprowadzimy postępowanie i oszacujemy mniej więcej, jakie koszty realne realizacji tej 

inwestycji dotyczyłyby gminy.  Tutaj nie urywałem i nie ukrywam, potwierdzę to jeszcze raz, a 

wszystko to będzie uzależnione od decyzji Rady Gminy, ponieważ przy dużych kosztach realizacji 

inwestycji, niestety gmina będzie musiała zaciągną nowe zobowiązania finansowe, aby zrealizować 

to zadanie.  
 

- Co do publikacji rozstrzygnięć – pracownicy publikują te, które są objęte przepisami prawa, ale 

dziękuję przewodniczącemu za to, że przypomniał – będziemy publikować wszystkie wyniki 

postępowania, włącznie z tymi zapytaniami ofertowymi, które tego nie wymagają. 

 

 Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wniosek Radnej Pani Anity Toborek: 

- Wniosek do GTV – 22:34 odjeżdża ostatni autobus z przystanku na ulicy Dąbrowskiego w 

Częstochowie – rozumiem, że to chodzi o godziny już całkiem  noce? 

Radna Anita Toborek: 

- no tak. 

Wójt Tomasz Osiński Kontynuował wypowiedz: 

- To raczej nie sobotnie tylko niedzielne już powroty. W granicach godziny 2:00, 3:00 rano. 

Zwrócimy się i zapytamy, aczkolwiek przyznam się szczerze, że na tym etapie – dostaliśmy 

potwierdzenie wniosku na 2023 rok, jeżeli chodzi o dofinansowanie w zakresie dopłat do transportu 

publicznego. Mimo pewnych zapowiedzi, stawki nie zostały zwiększone, czyli my w dalszym ciągu 

do dowozu od  kilometra będziemy uzyskiwać dofinansowanie 3 złotych. Umowę podpisywaliśmy  

momencie, kiedy paliwo kosztowało w granicach 5 złotych, teraz kosztuje około 8 złotych, przy 

wprowadzeniu VAT – u od stycznia, to będzie około 9 czy nawet 10 złotych, bo nie wiemy jeszcze 

jaka będzie cena nominalna. Oprócz tego, że rzeczywiście cena baryłki w ostatnim okresie staniała, 

to jakieś dużej różnicy cenowej nie ma. Wszystko na liniach autobusowych też uzależnione jest od  
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tzw. strumienia przepływu pasażerów. Jeżeli na tej linii będziemy mieć w jedną noc z soboty na 

niedzielę kurs dwadzieścia osób, a w drugim tylko trzy, to ciężko jest oszacować, ile osób będzie 

chciało skorzystać z tego powrotu, ale sam wniosek do oceny naszym wykonawcą przedstawimy.   

Radna Anita Toborek: 

- Być może inny sposób zapłaty – nie wiem czy taryfa nocna jakaś by kompensowała ewentualne... 

gdyby to był autobus, który kilka wsi – taki objazdowy, to myślę, że wielu młodych naszych 

wyborców byłoby wdzięcznych, a na pewno ich rodzice.  

Wójt Tomasz Osiński powiedział: 

- Na ten mement najistotniejsze dla nas przy koniczności ewentualnie cięcia kosztów, bo tak trzeba to 

powiedzieć, jeżeli teraz stawka dowozu od kilometra to jest 4,11 czy 4,30, czyli dopłacamy 1,30, a 

będziemy musieli dopłacać 6 złotych do wozokilometra, to tak naprawdę nie wiem czy w ogóle 

będziemy w stanie utrzymać komunikację. 

 

 Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wnioski Radnego Pana Janusza Ogłazę: 

-  Oczywiście, jeżeli to jest nasz grunt, to jak najbardziej zadbamy o pielęgnację. Myślę, że to o czym 

jeszcze raz podkreślę i dziękuję po ostatnim spotkaniu, radni wyrazili duże poparcie co do stworzenia 

takiego zespołu osobowego, który będzie dbał o pielęgnację, czystość. Wykonywania tych 

drobniejszych prac na rzecz gminy, przyniesie taki wymierny efekt  i z problemów   takich bieżących, 

jak utrzymaniem porządku, nie będzie.  
 

- Co do malowania pasów - przyjmujemy, ale rozumiem, że  chodzi o wymalowanie pasa na jezdni 

środkowej rozdzielające pas ruchu w dwóch kierunkach, tak, aby było widać na zakrętach, kto ma 

swoją część i gdzie. 

 

 Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wnioski Radnego Pana Wiesława 

Żerdzińskiego: 

- Te lampy przejrzymy -  jest taka informacja, że te które są stare na pewno zostaną odpięte, bo nie 

ma sensu, żeby w odległości 2 czy 3 metry, świeciła nowa instalacja i stara, chyba, że będą inne 

przeciwwskazania techniczne, ale nie sądzę, więc temat zostanie przekazany do realizacji.  

-  Co do łatania dziur – na tym etapie pozostała nam kwota 11 000 złotych na modernizację dróg                    

i około 30 000 złotych na wykonanie napraw drogowych. Drogę panie z referatu sprawdzą, jak to 

wygląda. Mamy kilka dużych dziur, które już nam wypadły i na pewno przed sezonem zimowym 

będę chciał te największe załatać. 

 

 Wójt Gminy Pan Tomasz Osiński odpowiedział na wniosek Radnego Pana Michała 

Hendzlika: 

-  W tym roku już trzy razy łataliśmy dziury miedzy Puszczewem, a Bieżeniem, jak widać kompletnie 

nic nam to nie daje, tą drogę trzeba po prostu na odcinku 30 - 40 metrów w całości przebudować. 

Tutaj wszystko uzależnione jest od możliwości finansowych. Nowy budżet będzie w przyszłym roku 

i myślę, że zaraz po zimie będzie nam łatwiej przystąpić do większych prac, korzystając z tych 

środków, które będziemy mieć w budżecie. 

 

 Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych Mateusz Wąsiński odpowiedział na 

wniosek Radnej Pani Barbary Bogus: 

- Ja tak króciutko nawiązując do pytania. Pismo w sprawie przedszkola w Węglowicach przyjmuję. 

Na dzień dzisiejszy możliwości finansowej zarówno w budżecie tego rocznym, jak i w tym planie 

jaki mamy na przyszły rok szkolny, nie daje możliwości zatrudnienia nowej osoby. Natomiast ja jutro 

się spotkam z panią dyrektor przedszkola, mamy tam 3 x 1/4 etatu pracowników pomocy nauczyciela 

i woźnej oddziałowej, więc myślę, że tak zorganizujemy to, żeby w tej najmłodszej grupie 

„pszczółek”, żeby ta opieka przynajmniej w ciągu 6 godzin była.  

 
 

Na tym dyskusja została zakończona. 
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Ad. 13. 

 

            Zamknięcie obrad XLV sesji zwyczajnej Rady Gminy. 

                                                                                                             

            W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący o godz. 13.39 dokonał 

zamknięcia XLV sesji zwyczajnej Rady Gminy Wręczyca Wielka, dziękując wszystkim obecnym                         

za przybycie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Gminy                                              

 

Ilona Paruzel                                                                                     Marek Prubant 

 

 


